
   
 

20. august 2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Hvad er årsagen til, at det er umuligt for detailhandlen at importere alkoholfri øl? 
 
2. Vil Naalakkersuisut arbejde for, at det bliver muligt for detailhandlen at importere alkoholfri øl? I så 
fald hvordan og hvor lang vil tidshorisonten være? 
 
3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 
(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Alkoholfri øl er i forhold til gældende lovgivning havnet i lidt at et tomrum. Man kan ikke rigtig kalde det øl, 
da der ikke er alkohol i. Man kan ikke kalde det sodavand. Og det er ikke en energidrik. 
 
Dette tomrum betyder desværre, at detailhandlen er uden mulighed for at importere alkoholfri øl, og det 
synes jeg faktisk er ærgerligt. Alkoholfri øl er efter min mening en fin erstatning for almindelig øl, hvis man 
ikke kan tåle alkohol eller hvis man eksempelvis skal køre hjem efter selskabeligt samvær. 
 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på ti arbejdsdage. 


